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Dato: 6. august 2009

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 15. juli 2009

følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 525 (SOU Alm. del). Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Martin Henriksen (DF).

Spørgsmål nr. 525:

”Ministeren bedes kommentere vedlagte kronik "Plejefamilier lades i stikken" 

fra Politikens netavis den 9. maj 2009”.

Svar:

Indledningsvis vil jeg gerne anerkende den indsats, som plejefamilier gør for 

udsatte børn. Jeg har stor respekt for familier, som vælger at åbne deres 

hjem for et eller flere udsatte børn. Jeg er helt overbevist om, at de familiære 

rammer og den tryghed, som plejefamilier i særlig grad kan tilbyde udsatte 

børn, ofte kan gøre en stor forskel i børnenes liv.

Derfor bekymrer beskrivelsen af et plejefamilieområde under pres mig også. 

Det er noget, vi skal være meget opmærksomme på.
                                                                                                                                                                                                                                                 

Som jeg tidligere har meldt ud, mener jeg, at plejefamilieområdet bør priori-

teres i forbindelse med Barnets Reform. Jeg tror på, at plejefamilier som 

anbringelsesform har særligt gode forudsætninger for at give anbragte børn 

de trygge og nære rammer, de har brug for. Derfor er der god grund til at 

sigte mod, at flere børn anbringes i plejefamilier, ligesom det er vigtigt at 

sikre, at plejefamilierne løbende klædes på til at løfte opgaven. 

Jeg ser frem til snarligt at drøfte plejefamilieområdet med partierne bag

satspuljen i forbindelse med forhandlingerne om Barnets Reform.
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